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P R O T O K Ó Ł  Nr IV/10 
z obrad uroczystej Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lub awskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 19 marca 2010r.  

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył uroczystą  Sesję 
Rady.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1130. 
 
Nieobecni radni: Cezary Kawiecki, Dariusz Kopański i Bogdan Król. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady powitał przybyłych radnych i gości, w szczególności 

obecnego po raz pierwszy na Sesji Rady, Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego Pana 
Mariana Podziewskiego i Wicemarszałka Województwa Jolantę Szulc. 

 
Ponadto w Sesji uczestniczyli: 
- Przewodnicząca Rady Gminy w Grodzicznie Irena Gorczyńska 
- Wójt Gminy Grodziczno Kazimierz Konicz 
- Z-ca Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie Marcin Buliński  
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- pracownicy Urzędu Gminy w Grodzicznie 
- pracownicy Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, Gminnego Zespołu Oświaty i 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
- przedstawiciele prasy: Lilla Borko-Andrzejewska i Ryszard Ulatowski  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe uroczysta Sesja związana jest przede wszystkim 
z wręczeniem odznaczeń nadanych przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej.  
Wojewoda przebywa na terenie Nowego Miasta od wczoraj.  
W dniu wczorajszym odbyło się spotkanie w Mszanowie.  
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał postanowienie Prezydenta RP o odznaczeniu 
Złotym KrzyŜem Zasługi Pana Henryka Kliniewskiego  i Panią Barbarę Szymańską oraz 
Srebrnym KrzyŜem Zasługi Pana Eugeniusza Idziaka, zamieszkałych na terenie Gminy 
Grodziczno. 
Wręczenia odznaczeń dokonał Wojewoda Warmińsko-Mazurski wspólnie z 
Wicemarszałkiem Województwa, Wójtem Gminy Grodziczno i Przewodniczącą Rady. 
 
Następnie odczytał postanowienie Prezydenta RP z dnia 17 czerwca 2009r. i 6 lipca 
2009r. w nadaniu odznaczeń za wzorowe, wyjątkowo sumienne wykonywanie obowiązków 
wynikających z pracy zawodowej w słuŜbie Państwa: 
- Złotym Medalem za Długoletnią SłuŜbę odznaczeni zostali; 
Pani Ewa ŚpiŜewska 
Pani Maria Barbarska 
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Pani ElŜbieta Umińska 
Pan Eugeniusz Sobczyk 
Pani Halina Kaczmarska 
 
- Srebrnymi Medalami za Długoletnią SłuŜbę odznaczeniu zostali: 
Pani Danuta Ewertowska 
Pani Zyta Leyk 
Pani GraŜyna Trzciałkowska. 
 
Wręczenia odznaczeń dokonał Wojewoda Warmińsko-Mazurski wspólnie z 
Wicemarszałkiem Województwa, Przewodniczącym Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
Z-cą Wójta i Sekretarzem Gminy. 
 
W dalszej części Sesji głos zabrał Wojewoda.  
Jeszcze raz pogratulował wszystkim odznaczonym i stwierdził, Ŝe odznaczenie daje 
osobistą satysfakcję i uznanie przełoŜonych Wójta, Przewodniczącego Rady. 
Wojewoda mówił o realizacji budŜetu w roku 2009 w zakresie zadań rządowych. Ponad 
60% całego budŜetu województwa było przeznaczone na realizację zadań społecznych. 
To oznacza, Ŝe województwo jest obciąŜone bezrobociem.  
Wojewoda w wystąpieniu poruszył następujące zagadnienia: 
- prowadzenie działań w kierunku aktywizacji zawodowej bezrobotnych z wykorzystaniem 
Europejskiego Funduszu Społecznego, 
- zarządzania kryzysowego, 
- wykorzystania środków w ramach I Programu Operacyjnego Warmii i Mazur SPOR. 
Województwo zajęło I miejsce pod względem wykorzystania środków na lata 2007-2013,  
- realizacji zadań w ramach rządowego programu budowy dróg tzw. schetynówek, 
- programu inwestycyjnego dla Polski wschodniej, 
- budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego, 
- oświaty i subwencji. 
Stwierdził, Ŝe Gmina Nowe Miasto Lubawskie jest jedną z najlepszych gmin, radzi sobie 
bezproblemowo, bez potrzeby ingerowania ze strony róŜnych organów. BudŜety są 
przyjmowane, nie ma spraw związanych z dyscypliną budŜetową. Pogratulował za to 
Wójtowi, Skarbnikowi i kierownictwu Urzędu. 
 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara – poruszył sprawę budowy chodnika w 
Bratianie wzdłuŜ drogi krajowej nr 15 oraz obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 
 
Wojewoda odpowiedział, Ŝe w sprawie chodnika będzie rozmawiał z Dyrektorem Zarządu 
Dróg Krajowych i Autostrad. Obwodnica Nowego Miasta jako inwestycja jest w rejestrze 
kluczowym i jest szansa na wykonanie. Prawdopodobnie część inwestycji zmieści się w 
ramach oszczędności w programie dla Polski wschodniej.  
 
Wójt Gminy Grodziczno pogratulował odznaczonym, wspomniał szczególnie o sołtysach 
odznaczonych. Podziękował Wojewodzie za obecność i wręczenie odznaczeń, 
podziękował za współpracę.  
Poruszył sprawę oświetlenia dróg wojewódzkich za, które płaci gmina.  
 
Radny Edmund Mędrzycki zapytał dlaczego na trasie przebiegu obwodnicy są 
sprzedawane działki, wydawane są pozwolenia na budowę.  
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Wojewoda odpowiedział, Ŝe podejmowanie tych decyzji jest w kompetencji radnych i 
trzeba na to zwracać uwagę.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Grodziczno zapytała jak zaawansowane są sprawy 
związane z budową szkoły rolniczej w Nowym Mieście Lubawskim. 
 
Wicemarszałek odpowiedziała, Ŝe wniosek został oceniony pod względem formalnym i jest 
oceniany merytorycznie. Jego akceptacja zaleŜy od ekspertów.  
 
Z-ca Wójta podzielił się swoim spostrzeŜeniem odnoście budowy boisk „Orlik” i budowy 
dróg w ramach tzw. „schetynówki” i naleŜałoby się zastanowić nad utworzeniem programu, 
który wspomagałby samorządy w budowie infrastruktury sanitarnej. Dostępne programy w 
tym zakresie dają niewystarczające dofinansowanie. Koszt tych inwestycji jest bardzo 
wysoki, a potrzeby bardzo duŜe.  
 
Wojewoda odpowiedział, Ŝe programy rządowe powstały dla uzupełnienia tych obszarów, 
gdzie nie ma finansowania ze środków unijnych. To dobry pomysł, aby włączyć ten zakres 
do programu Polski wschodniej. Sugestię wykorzysta do konsultacji nowego programu. 
 
Wicemarszałek poinformowała, Ŝe Zarząd Województwa przygotowuje się do 
programowania następnego okresu pozyskiwania środków. Będą to inne programy 
operacyjne. Głównym celem będzie przyśpieszenie wyrównania zaszłości w róŜnych 
obszarach Ŝycia w województwie w porównaniu do innych województw.  
Wspomniała o obwodnicy, jej budowa idzie we właściwym kierunku, a przy okazji na 
pewno pojawi się chodnik w Bratianie.  
 
Wojewoda poinformował, Ŝe moŜna złoŜyć wniosek z uzasadnieniem o poprawie 
bezpieczeństwa poprzez budowę chodnika, poparty przez Gminę, szkołę i mieszkańców, 
w ramach rezerwy w programie „Poprawa bezpieczeństwa pieszych”. 
To nie wystarczy, ale daje przepustkę dla Dyrekcji Generalnej, jako partnera, który włącza 
się do projektu. To byłaby szybsza ścieŜka, jeŜeli nie w bieŜącym roku, to w przyszłym.    
 
 
Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara zamknął 
uroczystą Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sporządziła                                                                   Przewodniczący Rady Gminy  
ElŜbieta Umińska                                                         Mirosław Wodara  
insp.ds obsł.organów gminy 
 
 
 


